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ABSTRACT 

Moh. Halim Usman, 2024. Short film "From Yourself" 

 

 In line with the rapid development of the times, da'wah must 

be carried out with new innovations to adapt to the times. One of the 

new media for preaching is film, preaching through film has great 

potential to influence the audience, because the message conveyed is 

made interestingly in the form of audio visuals. This thesis is a 

creative work on a short film entitled "From Yourself". This short 

film tells the story of Yudi's journey, a student who doesn't care 

about his surroundings, until finally Yudi is made aware of the bad 

events he experienced as a result of his behavior that doesn't care 

about his surroundings, and in the end Yudi tries to become a human 

being who cares about his surroundings. Caring is the main theme in 

this short film, caring is the main theme because nowadays the 

values of caring for others have begun to be degraded with the rapid 

development of technology, especially among the younger 

generation. The use of narrative and cinematic elements is 

fundamental in the production process of this film. Apart from that, 

this thesis also analyzes the opportunities for the short film "From 

Self" as a medium for da'wah, this thesis also analyzes what da'wah 

messages are in the short film. Overall, the short film "From 

Ourselves" has a good opportunity as a medium for preaching, seen 

from the large number of viewers on YouTube, the message of 

concern in this film has also succeeded in influencing the audience, 

this can be seen from the viewing comments which have responded 

positively to this film. 

Keywords: Short Film, Caring, Da'wah Media, Da'wah Message  
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ABSTRAK 

Moh. Halim Usman, 2024. Film pendek “Dari Diri Sendiri” 

 Seiring dengan perkembangan zaman yang begitu pesat, 

dakwah harus dilakukan dengan inovasi baru menyesuaikan dengan 

perkembangan zaman. Salah satu media dakwah baru yaitu film, 

berdakwah dengan film memiliki potensi yang besar untuk 

mempengaruhi audiens, karena pesan yang disampaikan di buat 

dengam menarik berupa audio visual. Skripsi ini merupakan sebuah 

karya kreatif film pendek yang berjudul “Dari Diri Sendiri”. Film 

pendek ini menceritakan perjalanan Yudi, seorang mahasiswa yang 

kurang mempunyai rasa peduli terhadap sekitar, sampai akhirnya 

Yudi disadarkan oleh kejadian buruk yang dialaminya imbas dari 

perilakunya yang tidak peduli pada sekitar, dan pada akhirnya Yudi 

mencoba menjadi manusia yang peduli terhadap sekitarnya. 

Kepedulian diangkat menjadi tema utama pada film pendek ini, 

kepedulian menjadi tema utama karena pada masa sekarang nilai-

nilai kepedulian terhadap sesama sudah mulai terdegradasi dengan 

berkembangnya teknologi yang begitu pesat terutama dikalangan 

generasi muda. Penggunaan unsur naratif dan sinematik menjadi hal 

yang mendasar dalam proses produksi film ini. selain itu pada skripsi 

ini juga menganalisis bagaimana peluang film pendek “Dari Diri 

Sendiri” sebagai media dakwah, skripsi ini juga menganalisis pesan 

dakwah apa saja yang ada pada film pendek tersebut. Secara 

kelseluruhan film pendek “Dari Diri Sendiri” memiliki peluang yang 

bagus sebagai media dakwah dilihat dari penonton di Youtube yang 

begitu banyak, pesan kepedulian  pada film ini juga berhasil 

mempengaruhi para penonton, hal itu bisa dilihat dari komentar 

menonton yang menyambut positif film ini. 

Kata kunci : Film Pendek, Peduli, Media Dakwah, Pesan Dakwah 
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 خلاصة
 محمد حليم عثمان،٠٢٠٢. فيلم قصير من نفسك

 

وتماشياً مع التطور السريع للعصر، يجب أن تتم الدعوة بابتكارات جديدة للتكيف مع 
الفيلم، فالوعظ من خلال الفيلم لديو العصر. أحد الوسائط الجديدة للوعظ ىو 

إمكانات كبيرة للتأثير على الجمهور، لأن الرسالة الدنقولة يتم تقديمها بشكل مثير 
للاىتمام في شكل سمعي ومرئي. ىذه الأطروحة عبارة عن عمل إبداعي لفيلم قصير 

يهتم بعنوان "من نفسك". يحكي ىذا الفيلم القصير قصة رحلة يودي، الطالب الذي لا 
بما يحيط بو، حتى يتعرف يودي أخيراً على الأحداث السيئة التي تعرض لذا نتيجة سلوكو 
الذي لا يهتم بما يحيط بو، وفي في النهاية يحاول يودي أن يصبح إنسانًا يهتم بما يحيط 
بو. الاىتمام ىو الدوضوع الرئيسي في ىذا الفيلم القصير، الاىتمام ىو الدوضوع الرئيسي 

الوقت الحاضر بدأت قيم رعاية الآخرين تتدىور مع التطور السريع للتكنولوجيا،  لأنو في
وخاصة بين جيل الشباب. يعد استخدام العناصر السردية والسينمائية أمراً أساسيًا في 
عملية إنتاج ىذا الفيلم. وبعيدًا عن ذلك، تحلل ىذه الأطروحة أيضًا فرص الفيلم القصير 

عوة، كما تحلل ىذه الأطروحة أيضًا ماىية الرسائل الدعوية في "من الذات" كوسيلة للد
الفيلم القصير. بشكل عام، يحظى الفيلم القصير "من أنفسنا" بفرصة جيدة كوسيلة 
للوعظ، وذلك من خلال مشاىدتو من قبل عدد كبير من الدشاىدين على موقع 

 على الجمهور، ويمكن يوتيوب، وقد نجحت رسالة القلق في ىذا الفيلم أيضًا في التأثير
 ملاحظة ذلك من خلال مشاىدة التعليقات التي استجابت بشكل إيجابي لذذا الفيلم.

فيلم قصير، الرعاية، الإعلام الدعوي، الرسالة الدعوية الكلمات المفتاحية:    
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